

COLLÈGE UNIVERSITAIRE GLENDON COLLEGE

CONSEIL DE LA FACULTÉ / FACULTY COUNCIL

[FC-98-99-01]

Minutes of the Faculty Council meeting held on Friday, April 24, 1998 at 1:30 p.m. in the Board and Senate Chamber. This meeting of Council was attended by the following members:

J. Benson	F. Boudreau
C. Boyd	B. Bradbury
J. Drexler	J. Escobar
J. C. Garcia	I. Gentles
J. Gonda (Chair)	A. Hopkins
D. Joly	F. Kay
G. Moyal	N. Naiman
H. Pellerin	M. Renaud
S. Schoenfeld	C. Silva
D. Spring	Y. Szmidt
J. Van Huyen	C. Zimmerman

Procès-verbal de la séance régulière du Conseil de la faculté, tenue le vendredi 24 avril 1998 à 13 h 30 dans la salle du sénat. Les membres suivants étaient présents :

P. Bourdin
J. Crozier
Y. Frenette
E. Gillis
M. Horn
E. Mahant
D. Olin
E. Roventa
R. Simmons
S. Tweyman

1. Chair's Remarks

The meeting began at 1:45 p.m.

The Chair noted that:

- nominations for the Chair of Council would be closed today;
- the results of the elections for Standing Committees had been circulated in the documentation;
- J. Carlos Garcia had been elected as Glendon Senator.

2. Minutes of the previous meeting

The minutes of the Friday, March 27, 1998 meeting contained in document FC-97-98-72 were **approved**. (Szmidt/Drexler)

1. Remarques du président

La séance commence à 13 h 45.

Le président note que :

- la période de mise en candidature pour le poste du(de la) président(e) du Conseil sera close aujourd'hui ;
- les résultats des élections pour les comités permanents ont été distribués avec la documentation ;
- J. Carlos Garcia a été élu sénateur de Glendon.

2. Procès-verbal de la séance précédente

Le procès-verbal de la séance du vendredi 27 mars 1998, paru dans le document FC-97-98-72, est **approuvé**. (Szmidt/Drexler)

3. Matters arising from the minutes

D. Spring queried about the question raised by T. Fowler pertaining to the description of the duties assigned to the Associate Principal.

J. Gonda read the letter received from the Principal and agreed to circulate a copy of the letter to all members of Council. Following a request from B. Simmons as well as a general consensus from other members of Council, he also agreed to forward the issue to the Chair of Senate for Senate's adjudication.

4. Inquiries and Communications

♦ **Associate Principal's Remarks**

The Associate Principal informed members of Council that as of that date, statistics indicate an 8% increase in new applicants for FW1998-99. Following inquiries, he noted that he would send the statistics to the Chair of Council for distribution.

♦ **Other inquiries**

In response to a query from A. Hopkins pertaining to the elections of Glendon Students for Council, C. Boyd noted that 14 students had been elected by acclamation and that a by-election would be held in September to elect the 2 remaining members.

3. Questions dérivant du procès-verbal

D. Spring demande s'il y a eu un suivi suite à la question posée par T. Fowler concernant le description des tâches de principal adjoint.

J. Gonda communique une lettre reçue de la principale et accepte d'en distribuer une copie aux membres du Conseil. Suite à une demande de B. Simmons, et en accord avec les autres membres du Conseil, il accepte aussi de référer la question au président du Sénat pour une délibération du Sénat.

4. Communications et questions diverses

♦ **Remarques du principal adjoint**

Le principal adjoint informe les membres du Conseil qu'à ce jour les statistiques indiquent une augmentation de 8% des candidatures pour 1998-1999. Suite à des questions, il indique qu'il enverra ces statistiques au président du Conseil pour distribution.

♦ **Autres questions**

En réponse à une question de A. Hopkins concernant les élections des étudiants de Glendon pour le Conseil, C. Boyd indique que quatorze étudiants ont été élus par acclamation et qu'une élection partielle se tiendra en septembre pour élire les deux étudiants qui restent à élire.

A. Hopkins also queried about the establishment of a Search Committee for a new Principal. He wished to know if the Chair of Council has had the opportunity to discuss the issue with the President.

J. Gonda noted that the President had indicated to him that the process would be initiated in due time, that is, a year before the current term comes to an end. He also observed that the President was awaiting Senate's decision on the APPC report on Glendon.

Y. Szmidt also queried about the resignation of all the members of the Board of the Glendon Gallery and A. Hopkins gave some background information which lead to the dissolution of the Board.

Se référant à la formation d'un comité de sélection d'un nouveau principal ou d'une nouvelle principale, A. Hopkins demande au président du Conseil s'il a eu l'occasion d'en discuter avec la présidente.

J. Gonda indique que la présidente lui a fait savoir que la procédure sera entreprise en temps et lieu, c'est-à-dire une année avant l'expiration du mandat. Il observe aussi que la présidente attend la décision du Sénat en ce qui concerne le rapport du CDPU sur Glendon.

Y. Szmidt pose aussi une question concernant la démission de tous les membres du Conseil de la Galerie Glendon. A. Hopkins explique brièvement la raison de la dissolution du Conseil.

5. Reports from Standing Committees

(a) Nominations

The Chair presented the result of the elections contained in document FC-97-98-73.

He also noted that Carol Fraser had been nominated and had agreed to sit on the Curriculum Committee for 1998-99. Council had no objection to the nomination and C. Fraser was therefore acclaimed.

The following nominations were received for the Chair of Council: David Clipsham and Ed Gillis. There being no further nominations, nominations were closed.

5. Rapports des comités permanents

(a) Mises en candidature

Le président présente les résultats des élections, parus dans le document FC-97-98-73.

Il note aussi que Carol Fraser a accepté d'être proposée pour siéger au comité des programmes pour l'année 1998-1999. Le Conseil accepte la mise en candidature, et C. Fraser est déclarée élue.

Les mises en candidature suivantes sont reçues pour le poste de président du Conseil : David Clipsham et Ed Gillis. Ne recevant plus d'autres candidatures on déclare close la période de mise en candidature.

J. Gonda noted that ballots would be mailed out in the next few days to all members of Council to elect the Chair of Council for 1998-99.

J. Gonda note que les bulletins de vote pour élire le président pour 1998-1999 seront envoyés à tous les membres du Conseil dans les jours à venir

(b) Curriculum Committee/CASTL

♦ **Curriculum Submissions**

Submissions received from the following Departments were **approved**.

- French Studies – [FC-97-98-74]
- Sociology – [FC-97-98-75]

♦ **Honours (Double Major) Programme – [FC-97-98-76]**

An amendment was made to the statistics on page 2 of the document. The number of students for Computer Science Department, for FW97-98 should read 37 for Major 1 and 15 for Minor. It was also noted that the data for FW96-97 and FW95-96 had been obtained from a report produced on April 16, 1998. For FW97-98 the figures are as of March 19, 1998.

Following a brief discussion, Council **approved** the proposal for the establishment of Honours (Double Major) Programmes at Glendon College.

(b) Programmes d'études/CNAP

♦ **Soumissions de cours**

Les soumissions reçues des départements suivants sont **approuvées**.

- Études françaises – [FC-97-98-74]
- Sociologie – [FC-97-98-75]

♦ **Programme spécialisé avec double majeure – [FC-97-98-76]**

On apporte une correction aux statistiques parues à la page 2 du document. Le nombre d'étudiants pour le département d'informatique pour l'automne/hiver 1997-1998 doit être 37 pour la majeure et 15 pour la mineure. On note aussi que les statistiques pour 1996-1997 et 1995-1996 ont été tirées d'un rapport daté du 16 avril 1998. Pour 1997-1998, les chiffres sont datés du 19 mars 1998.

Suite à une brève discussion, le Conseil **approuve** la proposition pour la mise en oeuvre d'un programme spécialisé avec double majeure à Glendon.

(c) PPC

A. Hopkins informed Council that PPC had started its discussion of the Report from the sub-committee on Francophone Education.

He observed that APPC had to postpone the presentation of its final report on Glendon as this was still being revised. He added that APPC mentioned a tentative date of Thursday, May 7, 1998 for the presentation of the Report to Senate.

Y. Szmidt also gave a brief report on the issues being considered by the Technical Sub-Committee of APPC. She noted that the Sub-Committee had been very busy dealing with the various substantial changes to be made in some areas. She also observed that unanimity among the members of the Sub-Committee would not be easy to get.

With reference to the same issue, I. Gentles invited members of Council to an open meeting initiated by himself and to be chaired by J. Gonda on Tuesday, May 5, 1998 at 1:30 p.m. in the Senior Common Room.

6. New Business

There was none.

7. Adjournment

The meeting adjourned at 3:10 p.m.

(c) CDP

A. Hopkins informe le Conseil que le CDP a commencé les discussions du rapport du sous-comité sur l'éducation francophone.

Il observe que le CDPU a repoussé la date de la présentation de son rapport final sur Glendon étant donné que les révisions sont toujours en cours. Il ajoute que le CDPU a fait mention d'une date provisoire, le jeudi 7 mai 1998, pour la présentation du rapport au Sénat.

Y. Szmidt donne aussi un bref compte-rendu des questions présentement examinées par le sous-comité technique du CDPU. Elle note que le sous-comité a été très occupé par les différents changements majeurs qui ont dû être apportés dans certains secteurs. Elle observe aussi que l'unanimité parmi les membres du sous-comité ne sera pas facile à obtenir.

Dans le même contexte, I. Gentles invite les membres du Conseil à une réunion ouverte, organisée par lui-même, et qui sera présidée par J. Gonda, le mardi 5 mai 1998 à 13 h 30, dans le salon des professeurs.

6. Affaires nouvelles

Il n'y en a aucune.

7. Levée de la séance

La séance est levée à 15 h 10.